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 ROMÂNIA 
JUDEŢUL MUREŞ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BATOŞ 
Web: www.primariabatos.ro ,    E-mail: batos@cjmures.ro 

 

   Batoş 547085, nr. 302, Telefon / Fax 0265 544212  
 

 

 

 Nr. 412 din 29.01. 2020 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 20 ianuarie 2020 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul comunei 
Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

SUNT PREZENŢI: BIRCEA PETRU, CINCA GHEORGHE, DOLHA TEODOR, DUMA PAVEL, 
GLIGA IOAN, ANDONE TEODOR, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, POGACEAN CONSTANTIN, 
TODEA MARIA, LEPADAT IOAN-ARON, BALOGH VILMOS, BANCIU ELENA si TAMASAN EMIL. 
 PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar Macarie Marcela.  

Domnul presedinte de sedinta Tamasan Emil - Cornel  – buna ziua domnule primar, 
viceprimar, doamna  secretar, doamnelor si domnilor consilieri.  

Avand in vedere ca suntem statutari deschid lucrarile sedintei ordinare. Consiliul 
Local Batos a fost convocat prin Dispozitia primarului nr. 13/22.01.2020 in sedinta ordinara 
pentru data de 29.01.2020 si fiecare consilier local a primit materialele de sedinta.  

Doamna secretar –toate punctele inscrise pe  ordinea de zi sunt insotite de 
documentele prevazute de Codul administrativ.  

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 19.12.2019? 

  Nefiind aduse modificari sau completari  se voteaza in unanimitate cu 12 voturi 
pentru si 1 impotriva(Duma). 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in temeiul art. 135, alin. 7 din OUG nr. 57/2019 propun 
aprobarea  ordinii de zi conform Dispozitiei nr. 13/22.01.2020 :  

1.  Proiect de hotarare privind aprobarea emiterii acordului pentru  lucrarea  
« Amplasare retea de telecomunicatii pe stalpii ELECTRICA SA existenti ». 
2. Proiect de hotarare privind aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de 

învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 2020-2021. 
3.  Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni  pentru anul 2020, 

lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii nr.416/2001 privind 
venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile ulterioare. 

4. Proiect de hotarare privind stabilirea modalitatii de valorificare si a pretului de 
pornire la licitatie pentru masa lemnoasa din fondul forestier al Comunei Batos ce 
urmeaza a fi valorificata de catre Ocolul Silvic Rastolita. 

5. Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de asistent personal 
al persoanei cu handicap. 

6. Cereri. 
7. Diverse. 

si  se voteaza in unanimitate cu 13  voturi pentru.  
Doamna secretar – fiecare membru al consiliului local a primit adresa nr. 
411/29.01.2020 privind depunerea raportului de activitate. 

Punctul 1. 
1. Proiect de hotarare privind aprobarea emiterii acordului pentru  lucrarea  

« Amplasare retea de telecomunicatii pe stalpii ELECTRICA SA existenti ». 
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Domnul presedinte de sedinta Tamasan Emil – sunt amendamente? 
Doamna secretar general Macarie Marcela – pe avizele comisiilor nu sunt. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – am mai avut discutii pe aceasta tema, ati stabilit 
prin hotarare sa se faca toate lucrarile subteran dar aici certificatul de urbanism a 
fost obtinut anterior emiterii hotararii. Pentru amplasarea pe stalpii Electrica exista 
acordul acestora.  
Domnul consilier Pogacean Augustin – avem un HCL in care am spus ca toate le 
bagam subteran, la mine pe strada in Tg. Mures toate cablurile sunt subteran, ee cu 
totul alta mancare de peste. Nu stiam ce s-a intamplat intre timp, bineinteles ca noi 
putem hotara, adica  putem sa nu fim de acord. Ei ne cer acordul, nu este 
consultativ.  
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – vreau sa intreb daca este vorba despre 
continuarea lucrarii de current ce a avut loc. 
Domnul consilier Bircea Petru – nu e vorba despre current, e vorba despre cablu. 
Domnul consilier Tamasan Emil –Cornel – stalpii sunt amplasati pe domeniul public. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – noi am putea ajunge in instanta acum, pe ceva ce 
le-am aprobat inainte acum nu le mai aprobam. 
Domnul consilier Bircea Petru – stalpii sunt ai lor si terenul al nostru? 
Domnul consilier Tamasan Emil –Cornel – noi avem terenul si stalpii sunt ai 
Electrica. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – noi raspundem de aspectul comunei. 
Domnul consilier Gliga Ioan – fibra care face legatura intre jud. Mures si Bistrita e pe 
sub pamant dar bransamentele de legatura sa le faca pe stalpi. 
Domnul consilier Bircea Petru – ce inseamna, un cablu? 
Domnul consilier Gliga Ioan – un cablu. Am inteles ca au si preluat de la Gliga 
reteaua. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – acum un an nu a fost problema, ne-am 
schimbat atitudinea noi Consiliul Local fata de acum un an? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – singura problema este ca si eu as sustine subteran.  
Domnul consilier Pogacean Constantin – toate discutiile pe care le-am avut am spus 
clar ca de la hotarare se vor face subteran. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – certificatul este obtinut inainte de hotarare. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – eu nu stiu de asa ceva. 
Doamna secretar – certificatul de urbanism a fost emis cu acordul Consiliului 
Judetean. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – dar nu cu acordul nostru. Nu e sigur ca o sa 
castige.  
Domnul consilier Duma Pavel – situatia e putin ciudatica, noi trebuie sa discutam de 
tot ce se intampla la viitor si present si nicidecum la trecut. Eu stiu ca si autostrada 
Comarcic – Brasov este la al doilea SF si care chiar ieri s-a anulat. La fel si aici, noi 
am aprobat un lucru, ei obtinusera ceva la vremea respectiva, ce nu au facut-o intr-
o luna de zile ca sa nu mai intre hotararea, intreb si eu. 
Doamna secretar – solicitarea pentru certificat a fost depusa in  21.09.2017, s-au 
solicitat completari la documentatie si s-a emis certificatul dupa 6 luni de la 
depunere iar in baza avizului CJ au fost solicitate completari al CU. In baza CU s-a 
solicitat de catre RDS in luna noiembrie 2018 emiterea acordului CLB dar nu aveau 
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acordul Electrica. Nu puteam intocmi proiectul de hotarare pentru emiterea 
acordului deoarece nu suntem noi proprietarii stalpilor. In luna noiembrie s-a 
obtinut avizul Electrica si s-a intocmit proiectul de hotarare. Ei neavand autorizatia 
de construire nu pot demara lucrarea. 
Domnul consilier Lepadat Ioan-Aron – in alte localitati cum au procedat? 
Doamna secretar – cu autorizatie de construire sau instanta. 
Domnul consilier Duma Pavel – la mine in comuna au sapat pana in sat. 
Doamna secretar – si la noi este asa pana in localitati. 
Domnul consilier Bircea Petru – noi comuna, beneficiem de ceva in urma lucrarii ? 
Doamna secretar – vor beneficia oamenii. 
Domnul consilier Bircea Petru – deci numai atat. 
Domnul consilier Tamasan Emil –Cornel – cetatenii vor beneeficia de tot ce 
inseamna activitatea firmei respective. 

   Domnul  presedinte de sedinta Tamasan Emil  - nefiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare in forma prezentata si se voteaza in unanimitate cu  10 voturi pentru 
si 3 abtineeri (Duma, Birrcea, Pogacean).             

Se adopta Hotararea nr. 1 din 29.01.2020 privind aprobarea emiterii acordului 
pentru  lucrarea « Amplasare retea de telecomunicatii pe stalpii ELECTRICA SA 
existenti ». 

 
Punctul 2. 

2.Proiect de hotarare aprobarea organizării reţelei şcolare a unităţilor de 
învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul şcolar 2020-
2021. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – estee identic cu anul 2019-2020, nu avem 
modificare de structura. 

Domnul  presedinte de sedinta Tamasan Emil - nefiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare cu propunerea facuta  si se voteaza in unanimitate cu 12 voturi 
pentru si 1 impotriva (Tamasan).                      . 

Se adopta Hotararea nr. 2 din 29.01.2020 privind aprobarea organizării reţelei 
şcolare a unităţilor de învăţământ preuniversitar de stat din Comuna Batos, pentru anul 
şcolar 2020-2021. 

 
Punctul 3. 

3.Proiect de hotarare privind aprobarea planului de actiuni  pentru anul 2020, lucrãri 
ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii nr.416/2001 privind 
venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile ulterioare. 
Domnul consilier Gliga Ioan – toata lumea a primit listele cu beneficiarii de ajutor 
social, numarul de ore de lucru si persoanele apte de munca. 
Domnul consilier Tamasan Emil – daca sunt obiectii? 
Domnul consilier Pogacean Constantin – sunt multe persoane care au 21 de  ari de 
teren si nu pot beneficia de ajutor social. Legea spune daca detine in orice mod. Este o 
peersoana, imi scapa acum  numele, locuieste langa doamna secretara de la scoala, 
Stoica. Saracul cred ca nici mental nu e apt, nici fizic, nu are nici un venit, nici lemne, 
chiar nimic nu are. Eu i-am facut asigurare medicala sa  putem sa il examinam daca s-ar 
incadra macar la o pensie medicala. O sa vedem ce se poate face. 
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Domnul consilier Andone Teodor – din cei 8 apti de munca sunt persoane care lucreaza 
in constructii.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – si eu am nemultumiri, sunt care ar trebui sa 
beneficieze si nu pot si unii care nu ar  trebui dar beneficiaza. Nu ne putem juca cu 
documente aduse de la comisii, nici unul dintre noi nu suntem in masura sa contestam 
actele medicale. Va rog sa ma credeti, este doamna Cristina Faragau care mereu este 
dat exemplu la nivel de judet, la fiecare inceput de luna cand se duce cu dosarele, e 
foarte riguroasa. Mai mult, desi suntem una dintre comunele mari ale judetului, avem 
cei mai putini bani alocati in acest sens , proportional cu numarul de locuitori. Vin si la 
mine persoane care spun ca vor sa aiba ajutor social dar daca nu isi aduce 
documentele...trebuie sa aduca de la Administratia Financiara adeverinta cu veniturile, 
noi nu mai suntem in masura sa stabilim venituri.  Au fost persoane care au jucat la 
pariuri si nu si-au declarat veniturile si au trebuit sa dea banii inapoi de alocatie 
suplimentara. Am incredere ca doamna Cristina Faragau isi face treaba, nici nu poti 
altfel, ajungi unde nu trebuie. 
Domnul consilier Balogh Vilmos – il vad aici pe Hirlet, e cat un munte, sanatos si el nu 
lucreaza. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – a primit o lovitura in cap sau accident de 
munca in Germania. 
Domnul consilier Gliga Ioan – au adeverinte de la medici ca nu sunt apti de munca.  Sa 
nu credeeti ca sunt sume foarte mari. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – cat ia pe o luna? 
Domnul consilier Gliga Ioan – 145 lei o persoana. Pentru banii astia trebuie sa presteze 
munca. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – intradevar, noi nu putem contesta 
certificatele medicale, eu ma gandeam ca e vorba de 2 ari in plus. Nici intelectual nu 
poate sa mearga pana la Reghin sa scoata un certificat, ar trebui sa il ajutam cu ceva, 
pe care ii putem ajuta, la asta ma refer. Pe acesta il ajut eu.  
Domnul consilier Tamasan Emil – daca sunt care isi permit sa incalce legea. 
Domnul consilier Pogacean Constantin – dar nu e incalcare de lege, sa il ajuti sa scoata 
un certificat fiscal e incalcare de lege? De cand pana cand? 
Domnul consilier Duma Pavel – toate aceste persoane sunt asigurate automat prin 
efectul legii la sistemul de sanatate. Lui nu ii pasa ca ia 100 de lei, 50 sau 200, este 
asigurat in sistemul de sanatate si cum spune colegul Andone ca lucreaza in constructii, 
asta e, castigul lui, la negru totul, are un accident fereasca sfantul, nu vreau sa 
pateasca nimeni, dar este asigurat si fara sa contribuie. E un conglomerat de idei toata 
smeecheeria asta cu ajutorul social.  
Domnul consilier Tamasan Emil – nu stiu cand statul roman va avea posibilitatea sa il 
urmareasca pe fiecare. 
Doamna consilier Banciu Elena – dar ce angajator isi asuma riscul de a pune la lucru 
astfel de persoane, ca sa raspunda pentru viata si sanatatea lui. 
 Domnul primar Cotoi Dumitru – e o tema mult discutata, de la bufet si pana la 
televizor, dam ajutoare in loc sa facem ceva, dupa cum ati vazut sumele sunt foarte 
marunte. La nivelul comunei e un numar redus, sunt 28 de beneficiari din care 8 apti 
de munca. Vom incerca sa ii sprijinim pe cei care stim ca merita si nu au posibilitati dar 
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in limita legii. Care nu aduce la de medic trebuie sa aduca de la fortele de munca si de 
acolo chiar nu mai tine, daca e apt de munca e nevoie de mana de lucru. 

Domnul presedinte de sedinta Tamasan Emil – nefiind alte propuneri supun  la vot 
proiectul de hotarare cu propunerile facute  si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 
pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 3 din 29.01.2020 aprobarea planului de actiuni  pentru 
anul 2020, lucrãri ce urmeazã a fi executate de beneficiarii  apţi de muncã ai Legii 
nr.416/2001 privind venitul minim garantat, cu modificãrile şi completãrile 
ulterioare. 

 
Punctul 4. 

4. Proiect de hotarare privind stabilirea modalitatii de valorificare si a pretului de 
pornire la licitatie pentru masa lemnoasa din fondul forestier al Comunei Batos ce 
urmeaza a fi valorificata de catre Ocolul Silvic Rastolita. 

Domnul consilier Gliga Ioan – sunt partizi marcate in anul 2019, unele nevandute la 
licitatiile organizate in anul 2019. Pentru partida 6319 am propus pretul de 160 lei/mc si 
nu s-a vandut la licitatie. Propun a se stabili preturile din APV –uri pentru licitatie, ocoalele 
silvice stiu cum merg preturile, pentru care partida se prezinta interes, la licitatie vor 
creste preturile. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – aceste neincasari ne influenteaza bugetul pe anul 
2020, pe undeva este bine ca raman padurile. Conform amenajamentului sunt necesare 
aceste lucrari. Avem nevoie si de bani pentru a face anumite lucrari.  

Domnul consilier Duma Pavel – noi cu cat ramanem din 100 lei valoare lemn? 
Domnul consilieer Gliga Ioan – 70-80. 

Domnul  presedinte de sedinta Tamasan Emil Cornel - nemaifiind alte propuneri 
supun la vot propunerea de 120,88 lei/mc pentru partida 6319  si se voteaza in 
unanimitate cu  13  voturi pentru. 

Domnul presedinte de sedinta Tamasan Emil –supun  la vot proiectul de hotarare cu 
modificarile aduse  si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 4 din 29.01.2020 privind stabilirea modalitatii de valorificare 
si a pretului de pornire la licitatie pentru masa lemnoasa din fondul forestier al Comunei 
Batos ce urmeaza a fi valorificata de catre Ocolul Silvic Rastolita. 

 
Punctul 5. 

5. Proiect de hotarare privind aprobarea numărului posturilor de asistent personal al 
persoanei cu handicap. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – in organigrama avem 20 de posture, in plata sunt 15 
persoane, pe parcursul unui an se modifica. Sunt si beneficiari de indemnizatii. 
Majoritatea angajatilor sunt pentru copii. 
Domnul consilier Duma Pavel – este o situatie care trebuie tratata cu toata empatia. 
Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – cee valoare are indemnizatia? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – salariul minim pe economie. Anul trecut am primit toata 
suma pentru salariile asistentilor personali si au primit voucherele de vacanta si 
indemnizatia de hrana. Speram sa primim si in acest an suma necesara . 

Domnul  presedinte de sedinta Tamasan Emil Cornel - nemaifiind alte propuneri 
supun la vot proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
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Se adopta Hotararea nr. 5 din 29.01.2020 privind aprobarea numărului posturilor 
de asistent personal al persoanei cu handicap. 

 
Punctul 6. 
6. Cereri.  
1. cererea nr. 404/28.01.2020 – organizatia culturala „Forumul germanilor” din 
Batos solicita sprijin financiar pentru organizarea evenimentelor culturale Maria 
Doch si Blasi si pentru realizarea unor costume populare. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – stiam de cerere dar numai pentru evenimente. 
Pentru costume si incaltaminte am mai acordat sprijin . 
Domnul consilier Bircea Petru – anul trecut de la cap. sport nu au primit si ei? 
Domnul primar Cotoi Dumitru – ei nu au solicitat. 
Domnul consilier Tamasan Emil – este o parare personala, daca ii tot imbracam si 
incaltam vom crea un precedent. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – pentru organizarea de evenimente eu spun da. In 
buget sunt schitate  sumele. 

2. Cererea nr. 388 din 28.01.2019 – biserica catolica Dedrad solicita un sprijin in suma 
de 6.500 lei pentru reparatia acoperisului . 
Domnul primar Cotoi Dumitru – comunitatea locala este foarte imbatranita, vom 
prevedea in buget sume  pentru sprijin. 

3. Adresa  nr. 22/16.01.2020 a Scolii Gimnaziale Batos – solicita sprijin financiar pentru 
achizitie banci, plata burse scolare, decontare naveta cadre didactice, decontare 
deplasari si pachete cadou de Craciun in suma de 86.000 lei. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – sunt bani pe care noi oricum ii dadeam. Sper ca se 
vor descurca cu banii pe care ii vor primi. Vom avea si prevederi in buget. 
 
Punctul 7. 
7.Diverse. 

1. domnul consilier Bircea Petru – cum stam cu proiectul de asfaltari strazi si daca 
este prevazuta si amenajarea santurilor. 
2. domnul consilier Duma Pavel – ceva despre canalizare? 
Domnul primar raspunde: 
1. Este lucrarea in SEAP pentru licitatie, sa speram ca nu vom avea contestatii, sunt 

prevazute santuri in diferite forme de lucru, doar sapate cu cupa, betonate si 
casetate. Proiectul mare a fost depus in trei locuri, acum se lucreaza la 
modificari. Asfaltarea este pentru o lungime de 5,530 km. 

2. In 31.01.2020 vom avea vizita in teren de la Aquainvest pentru proiectul de 
canalizare.  
Dupa ce s-a topit zapada au ramas pe zona padurii inspre Reghin foarte multe 
gunoaie. De fiecare data am mers cu muncitorii nostri si am facut curatenie desi 
nu este pe raza noastra administrativa, Reghinul nu vine niciodata. 
In cadrul investitiei „Construirea unei platforme comunale de depozitare si 
gospodarire a gunoiului de grajd in comuna Batos, Judetul Mures” am primit un  
numar de 5 utilaje ( un incarcator frontal, 2 remorci, o vidanja, un mig pentru 
imprastiat gunoi) si urmeaza sa mai primim un tractor. Din 15 martie firma se va 
apuca de treaba, noi va trebui sa amenajam drumul pana la platforma. 
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Avem foarte multe persoane care solicita scutirea de la impozit in baza 
certificatului de incadrare in grad de handicap, beneficiaza si daca au un copil cu 
probleme. 
In sedinta trecuta s-a discutat despre atribuirea terenurilor pentru construirea de 
locuinte, sunt persoane care au solicitat ceva anume si  acel ceva nu este 
proprietatea noastra. Cei care au solicitat la intrarea in Goreni mai au putin de 
asteptat, se va reglementa juridic prin intocmirea PUG-ului si se vor atrubui celor 
care doresc. 
De sarbatori am avut numeroase activitati culturale, felicitari celor care se 
implica. Va indemn sa participati la activitatile de pe raza comunei.  
Avem an electoral, va urez succes si sa va comportati civilizat. 

 Domnul  presedinte de sedinta Tamasan Emil Cornel  - având în vedere faptul că 
problemele înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, declară închise lucrările şedinţei 
Consiliului local Batoş. 
 
 

 
                         PRESEDINTE DE SEDINTA, 
                                      CONSILIER 

                                 
                                SECRETAR GENERAL, 

                           Tamasan Emil Cornel                                    Marcela Macarie 
 


